
 
 

Protokół 

 

Posiedzenie Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki społecznej Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Dolnośląskiego 

10 lutego o godz. 10.00 poprzez komunikator internetowy ZOOM Cloud Meeting. 

 

I. Porządek obrad: 

 

1. Powitanie - Marek Moszczyński, Przewodniczący zespołu, BCC. 

2. Realizacja narodowego planu szczepień na Dolnym Śląsku 

-  Prof. Krzysztof Simon, Konsultant Wojewódzki ds. Chorób zakaźnych 

-  Łukasz Sendecki, Dyrektor DOW NFZ; 

- Iwona Drelichowska-Stopa, Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej Dolnośląskiego 

Urzędu Wojewódzkiego; 

-  Kamil Woźniak, Pełnomocnik Wojewody Dolnośląskiego ds. szczepień; 

-  Piotr Pobrotyn, Dyrektor USK we Wrocławiu; 

- Barbara Korzeniowska, Zastępca Dyrektora ds. lecznictwa otwartego USK we 

Wrocławiu;  

- Maciej Smolarz, Wiceprzewodniczący KDSP, Prezes Szpitala Powiatowego  

w Dzierżoniowie 

3. Dyskusja. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

II. Lista obecności: 

 

1. Marek Moszczyński, Przewodniczący Zespołu, BCC 

2. Krzysztof Tenerowicz Przewodniczący KZ NSZZ „Solidarność” w NFZ O. Wrocław, 

członek Krajowego Sekretariatu Ochrony Zdrowia  

3. Ewa Jakimowicz, Zastępca Przewodniczącej Międzyregionalnej Sekcji Ochrony 

Zdrowia NSZZ Solidarność 

4. Stanisław Woźniak, NSZZ Solidarność 

5. Barbara Popielarz, Federacja ZZ Pracowników Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej  

6. Maria Ałaszkiewicz-Pietr, DFZZ  



7. Michał Bondyra, Dyrektor Medicus Clinic, wz. Macieja Mazura, Konfederacja 

Lewiatan 

8. Dominik Krzyżanowski, Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWD 

9.  Iwona Drelichowska-Stopa, Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej DUW 

10. Anna Płotnicka-Mieloch, Dyrektor Naczelna Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego w Legnicy, ZPiP 

Goście: 

11. Prof. Krzysztof Simon, Konsultant Wojewódzki ds. Chorób zakaźnych 

12. Łukasz Sendecki, Dyrektor DOW NFZ; 

13. Piotr Pobrotyn, Dyrektor USK we Wrocławiu; 

14. Barbara Korzeniowska, Zastępca Dyrektora ds. lecznictwa otwartego USK we 

Wrocławiu; 

15.  Maciej Smolarz, Wiceprzewodniczący KDSP, Prezes Szpitala Powiatowego  

w Dzierżoniowie 

16. Andrzej Otręba, Członek Prezydium WRDS WD 

 

 

 

III. Treść wystąpień: 

1. Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Marek Moszczyński. Powitał zaproszonych 

gości i członków Zespołu. Przedstawił program posiedzenia – ocena organizacji  

i systemu szczepień, a także prognozę przebiegu sczepień w Polsce.  

2. Prof. Krzysztof Simon powiedział, że niezależnie od kwarantanny, lockdownu jednym 

z elementów walki z pandemią są szczepienia ochronne, które były wielokrotnie 

oprotestowywane, sam, jak dodał, dostał trzy wyroki śmierci. Powiedział, że może 

przekazać tylko to, co jest ustalane na posiedzeniach rządu, gdzie pełni funkcję 

konsultanta. Polska zamówiła 6 rodzajów szczepionek, z których większość nie 

przychodzi lub przychodzi w małych liczbach i trzeba to rozparcelować na cały kraj. 

Najprostsze w użyciu są oczywiście szczepionki mRNA. Inne są mniej skuteczne lub 

powodują inne problemy technologiczne. Szczepionek jest jednak za mało i na razie 

nie będzie lepiej. Jedyną szczepionkę, jaką można teraz kupić, to jest Astra Zeneka, ale 

ona daje tylko 62 proc. blokady przed zakażeniem, nie jest gruntownie przebadana na 

osobach powyżej 60 r. życia. Ona jest dostępna na rynku, problem jest z jej 

szczepieniem: czy doszszepiać po 4 czy 12 tygodniach i kolejny – jeśli jest słabsza 

odpowiedź pewnej grupy ludzi – czy doszczepiać inną szczepionką. Pojawiła się na 

rynku kolejna szczepionka – rosyjski Sputnik - która – z punktu widzenia profesora – 

jest niedostatecznie przebadana, jej stosowanie wymaga dalszych obserwacji. ZEA 

kupiły tę szczepionkę, ale ona jest przeznaczona jedynie dla pracujących tam obywateli 

krajów azjatyckich. Program szczepień nie ruszy bez regularnej dostawy szczepionek. 

Obecnie Moderna także ograniczyła dostawy szczepionek. Podsumowując, prof. Simon 

powiedział, że najbardziej bezpieczne są szczepionki mRNA, wektorowe, natomiast 

najwięcej problemów mogą stwarzać szczepionki tradycyjne, ale one też nie są 

dostępne na rynku. Jego zdaniem, w obecnej sytuacji przy takiej liczbie dostępnych 

szczepionek, niechęci części społeczeństwa do zaszczepienia się, nie osiągniemy 

odporności stadnej do końca bieżącego roku. Śmiertelność w Polsce jest na poziomie 

300-400 osób dziennie. Nie wiadomo na razie też, czy nie trzeba będzie co roku 

doszczepiać tak jak z grypą. Marek Moszczyński spytał, jak prof. Simon ocenia system 

organizacji szczepień – fakt, że powstało ok. 6 tys. punktów szczepień, w Niemczech 

jest inaczej – mają 800 punktów. Prof. Simon powiedział, że w Europie nie ma 

wspólnego modelu na blokowanie epidemii i organizację szczepień. W Polsce zapadła 



decyzja, że punktów powstanie więcej, żeby nie było problemu z dostępem do nich 

każdej grupy mieszkańców, w Niemczech nie ma np. problemu z dowozem pacjentów. 

Pytanie jest takie, czy ma uzasadnienie funkcjonowanie takiej liczby punktów, jeśli one 

mają 30 szczepionek na tydzień. Na pewno sprawdzają się duże instytucje, jak np. USK. 

Problemem jest, że na tak zapisane szczepienia gromadzi się dużo osób, co z kolei 

stwarza zagrożenie. Dobre są więc małe punkty, ale sytuacja nie będzie rozwiązana, 

jeśli nie będzie szczepionek. 

3.  Łukasz Sendecki powiedział, że na Dolnym Śląsku jest 482 punktów szczepień, w 

tym 39 to są szpitale. We wszystkich gminach są punkty przygotowane do szczepienia 

populacyjnego. Obecnie jest rozstrzygane postępowanie na prowadzenie mobilnych 

punktów szczepień. One są przeznaczone dla pacjentów obłożnie chorych – 8 punktów 

kontraktacyjnych. Zgłosiło się 10 oferentów – wszyscy zostali dopuszczeni, problemem 

jest jednak liczba szczepionek. Minister Dworczyk zapewnia jednak, że nie będzie 

problemu z podażą szczepionek. 12 lutego rozpoczynają się szczepienia nauczycieli 

wychowania przedszkolnego i klas I-III. Nauczycieli szczepić będzie 39 szpitali 

węzłowych, tj. te, które są w sieci szpitali, czyli systemie zabezpieczenia poza 

szpitalami jednoimiennymi. Dodatkowo we Wrocławiu zostało dołączonych 16 

punktów szczepień populacyjnych. Dyrektor DOW NFZ podkreślił jednak wyraźnie, 

że potencjał organizacyjny jest, natomiast nie ma szczepionek. Niezakończona jest 

procedura szczepienia grupy „0”, którą prowadzą szpitale węzłowe dla swoich 

pracowników i pracowników innych szpitali. Pracownicy podmiotów leczniczych, 

którzy zgłosili się do szczepienia z opóźnieniem, nie zostali jeszcze zaszczepieni. 

Muszą czekać na zwiększone dostawy szczepionek. 

4. Piotr Pobrotyn powiedział, że popiera system organizacji szczepień: duże punkty 

węzłowe i mniejsze populacyjne. W USK w szczycie było szczepionych ok. 1500 osób 

na dobę, 7 dni w tygodniu. Jeżeli trzeba będzie szczepić 10 tys. osób na dobę, to szpital 

ma takie możliwości. USK posiada też zespoły mobilne, ma na nie umowę i możliwości 

organizacyjne działać w obrębie miasta. USK posiada 3 linie niskiej temperatury, gdzie 

może być przechowywana szczepionka firmy Pfizer. Jedyne ograniczenie to brak 

szczepionek. Jak ocenił dyr. Pobrotyn, ten model organizacyjny (w skali kraju) 

pozwala w ciągu miesiąca zaszczepić nawet 10 mln osób. Deficyt dostaw dotyczy 

wszystkich krajów unijnych. Dziś USK szczepi 240 dawkami na dobę. System jest w 

gotowości. Dla nauczycieli jest 100 szczepionek, a można szczepić 1000-1500 

szczepionek, także z dojazdem. USK uruchomił system powiadamiania sms-owego.  

5. Marek Moszczyński spytał, jaki procent pracowników USK został zaszczepiony. Dyr. 

Pobrotyn powiedział, że zgłosiło się 70 proc., nie zaszczepiło się 900 osób (ponad 50 

proc.) Prof. Simon powiedział, że w szpitalu zakaźnym zaszczepiono ponad 80 proc.  

i prowadzona jest akcja edukacyjna (dwóch ordynatorów zmarło na Covid). Szpital 

chce zaszczepić wszystkich pracowników, problem prawny- czy osoby, które nie chcą 

się zaszczepić, będą dopuszczane do pracy. W Niemczech np. nie dopuszcza się do 

pracy w ochronie zdrowia personelu niezaszczepionemu p. grypie. Delikatna sprawa – 

połowa pacjentów, która trafia do szpitala zakaźnego to są pacjenci, którzy zakazili się 

w szpitalu. 

6.  Barbara Korzeniowska dodała, że w USK niedokończone jest szczepienie grupy „0”, 

problem, czy dopuszczać do pracy niezaszczepione osoby w sytuacji ciągłych braków 

personelu, szczególnie pielęgniarek. Problemem jest też niejasność w otrzymywanych 

komunikatach. Pojawiają się pytania i skargi z grupy „0” o braku szczepienia. USK jest 

na bieżąco w kontakcie z Agencją Rezerw Materiałowych, Ministerstwem Zdrowia  

i osobami odpowiadającymi za program szczepień, to jest komunikat oficjalny: w tym 

tygodniu nie szczepimy grupy „0”. Odzew zainteresowanych jest negatywny.  Obecnie 



na stanie USK ma trochę szczepionek Pfizera, 2 tys. szczepionek Moderny, którymi 

będzie szczepiona grupa populacyjna 80 Plus. Od poniedziałku natomiast rozpoczną się 

szczepienia II dawki populacyjnej. Dostajemy komunikat o rozpoczęciu szczepień dla 

nauczycieli. W dużych szkołach to jest 40 osób na szkołę. Najlepiej byłoby ich szczepić 

po południu, aby nie przerywać zajęć. USK ma Astra Zenekę, którą należy szczepić 

nauczycieli. Na dzień 9 lutego w systemie można zamówić 100 szczepionek (góra 200) 

na czas do wtorku, środy (16-17 lutego). USK jest w stanie zaszczepić dużo więcej 

osób. Kluczem jest ciągłość dostęp szczepionek.  

7. Marek Moszczyński spytał dyr. Drelichowską-Stopę, jak ocenia fakt, iż w momencie, 

w którym nie została zaszczepiona grupa „0” – szczepi się następne grupy. Dyrektor 

odpowiedziała, że decyzje są podejmowane w MZ i najwięcej do powiedzenia w tej 

sprawie ma dyr. DOW NFZ. Uważa natomiast, że grupa „0” powinna być zaszczepiona 

w całości. Wydaje się, że podstawowym problemem jest to, że nie ma gwarancji 

otrzymania szczepionek. Obwa jest też taka, że MZ z obawy, iż dla zaszczepionych  

z grupy „0” może zabraknąć II dawki, stąd wstrzymania tych szczepień. Ostatnie 

informacje w sprawie tempa szczepień mówią, że być może ruszą w II kwartale br  

w formie wcześniej zaplanowanej.  

8. Maciej Smolarz powiedział, że reprezentuje szpitale powiatowe. Jeśli chodzi o grupę 

„0”, to zostało zaszczepionych 70 proc. w szpitalu węzłowych. Pozostali z tej grupy 

zgłosili się zbyt późno – nie było gwarancji otrzymania II dawki. Problemem jest także, 

zdaniem Maciej Smolarza, brak bieżącej informacji ze strony rządu. Jedynym źródłem 

informacji do zarządzających w ochronie zdrowia są konferencje prasowe.  Ostatnie 

wytyczne dot. szczepień pojawiały się na stronach rządowych 18 grudnia 2020 r. One 

mają się nijak do rozporządzenia z 15 stycznia mówiącego o kolejności szczepień.  

W tym rozporządzeniu nie ma mowy o grupie „0”, więc szpital musiał wstrzymać się 

ze szczepieniami dla firm współpracujących ze szpitalami, z podmiotami leczniczymi. 

Często są to podwykonawcy. Drugi problem dotyczy szczepień nauczycieli. Listy 

nauczycieli otrzymujemy poprzez DOW NFZ. One spływają z dużym opóźnieniem. 

Dotychczas szpital otrzymał jedną listę, na której jest 23 nauczycieli, a szpital może 

zamówić 100 szczepionek lub wielokrotność tej liczby. Nie można zatem rozpocząć 

szczepienia nauczycieli, bo szpital nie ma 100 zgłoszeń. Może można byłoby 

zaszczepić tymi szczepionkami inne grupy, np. z grupy „0” i byłoby to zgodne z literą 

prawa, natomiast mogłoby to się spotkać ze sprzeciwem zarówno tych, którzy 

przeznaczyli szczepionkę Astra Zeneki dla nauczycieli, jak i osób z grupy „0”, które 

były szczepione Pfizerem.  

9. Barbara Popielarz powiedziała, że po spotkaniu z min. Dworczykiem jest konkluzja, 

że pod koniec roku będzie można mówić o kontynuacji zaplanowanego systemu. 

Pozytywem jest to, że system ochrony zdrowia jest przygotowany. Zapowiedziała, że 

jako centrala OPZZ złożą wniosek, aby można było zamawiać odpowiednie ilości 

szczepionek, a nie 100 w pakiecie lub wielokrotność tej liczby.   

10. Marek Moszczyński zakończył posiedzenie, dziękując zebranym i gościom.  
 

 

 

 
Protokół sporządziła:      Zatwierdził: 

Aldona Andrulewicz     Artur Mazurkiewicz 

Sekretarz WRDS WD     Przewodniczący WRDS WD 

…………………………………    ……………………………… 



 


